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Voorlopige agenda van de
commissie Financiën en Veiligheid van

18 november 2010

Hierbij wordt u uitgenodigd voor de openbare vergadering van de commissie Financiën
en Veiligheid

Datum: donderdag 18 november 2010
Aanvang: 13:00 uur
Locatie: Nieuwe raadzaal
Voorzitter: Wisselt per programma
Griffier: Wisselt per programma

Het betreft hier een gecombineerde vergadering van alle reguliere raadscommissies
t.b.v. een voorbereidende bespreking van de begroting 2011 per programma.
Raadsvoorstel - gr10.2433408 (pdf)
Verslag vergadering 18 november 2010 (pdf)

I. 13.00 - 13.25 uur
Begroting 2011 - programma 1. Werk en inkomen
voorzitter: J. Spakman / griffier: F. Hijlkema

II. 13.30 - 13.55 uur
Begroting 2011 - programma 2. Economie en werkgelegenheid
voorzitter: J. Spakman / griffier: F. Hijlkema

III. 14.00 - 14.25 uur
Begroting 2011 - programma 3. Jeugd en onderwijs
voorzitter: E. Akkermans / griffier: F. Hijlkema

IV. 14.30 - 14.55 uur
Begroting 2011 - programma 4. Welzijn, gezondheid en zorg
voorzitter: E. Akkermans / griffier: F. Hijlkema

V. 15.00 - 15.25 uur
Begroting 2011 - programma 5. Sport en bewegen
voorzitter: E. Akkermans / griffier: M. Wechgelaer

VI. 15.30 - 15.55 uur
Begroting 2011 - programma 6. Cultuur
voorzitter: D. Jager / griffier: M. Wechgelaer

VII. 16.00 - 16.25 uur
Begroting 2011 - programma 7. Verkeer
voorzitter: D. Jager / griffier: M. Wechgelaer
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VIII.16.30 - 16.55 uur
Begroting 2011 - programma 8. Wonen
voorzitter: D. Jager / griffier: M. Wechgelaer

IX. 17.00 - 17.25 uur
Begroting 2011 - programma 9. Onderhoud en beheer van de openbare ruimte
voorzitter: A. Riemersma / griffier: W. Meijer

X. 17.30 -17.55 uur
Begroting 2011 - programma 10. Veiligheid
voorzitter: A. Riemersma / griffier: W. Meijer

XI. 18.00 - 18.25 uur
Begroting 2011 - programma’s 11, 12 en 13. Stadhuis en stadjer, Bedrijfsvoering en
Overig
voorzitter: A. Postma / griffier: W. Meijer

XII. 18.30 - 18.55 uur
Begroting 2011 - programma’s 14 en 15. Lokale belastingen en heffingen, Algemene
inkomsten en Post Onvoorzien
voorzitter: A. Postma / griffier: W. Meijer

Spreekrecht
Bij commissievergaderingen kunt u gebruik maken van het spreekrecht. U krijgt dan
drie minuten de gelegenheid de commissieleden te vertellen hoe u over een onder-
werp denkt. Voor aanmelding en informatie kunt u terecht bij de griffie. De agenda’s
zijn onder voorbehoud. De definitieve agenda’s worden in de vergadering vastge-
steld.
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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING FINANCIËN EN VEILIGHEID 
 
Gecombineerde vergadering van alle reguliere raadscommissies ten behoeve van een voorbereidende 
bespreking van de begroting 2011 per programma. 
 
Datum:  18 november 2010 
Plaats:   nieuwe raadzaal 
Tijd:   13.00 uur - 19.00 uur 
 
Programma 1. Werk en Inkomen. 
 
Aanwezig: dhr. J. Spakman, voorzitter (PvdA), mw. C.E. Bloemhoff (PvdA), mw. M. Dekker 
(PvdA), dhr. A. de Rooij (PvdA), dhr. J.M. van Keulen (VVD), dhr. A.C.I. Rutte (VVD), mw. A. 
Postma (GroenLinks), mw. L.I. van der Vegt (GroenLinks), dhr. J. Bolhuis (Stadspartij), dhr. R.P. 
Prummel (Stadspartij), mw. A.M.J. Riemersma (Stadspartij), dhr. J.P. Dijk (SP), mw. L.R. van 
Gijlswijk (SP), dhr. J.H. Luhoff (D66), mw. A. Kuik (CDA), dhr. M. Verhoef (ChristenUnie), dhr. J. 
van Rooij (Student en Stad), mw. R.M. Grijpstra (Partij voor de Dieren). 
Namens de griffie: mw. F. Hijlkema (commissiegriffier) 
Wethouder: mw. E. Pastoor 
Verslag: Jorrit Bosma (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
De voorzitter opent de vergadering om 13.00 uur. 
 
Inspreker dhr. Aldenkamp (plaatsvervangend voorzitter OR Stichting Weerwerk): 

• Is verontrust over het verdwijnen van gesubsidieerde banen, waardoor de maatschappelijke 
infrastructuur van de stad in het geding komt. 

• Verwacht dat kleinere organisaties minder POW-banen zullen aanbieden, door het 
terugbrengen van de periode naar een half jaar neemt de inwerkperiode relatief toe. 

• Verbaast zich dat het college een verhoogde uitstroom voorspelt. 
 
Mw. Van Gijlswijk (SP): 

• Looft het armoedebeleid en het opvangen van de korting op de sociale werkvoorziening. 
• Betreurt het uitstellen van besluitvorming over gesubsidieerde arbeid en ziet uit naar de 

rapportage in maart. 
• Pleit voor het nakomen van de toezegging kwalitatieve afspraken te maken door bijvoorbeeld 

niet het aantal bijstandsaanvragen, maar het aantal toekenningen te noemen. 
 
Dhr. Verhoef (ChristenUnie): 

• Complimenteert het verdwijnen van de wachtlijst voor schuldhulpverlening. 
• Deelt de zorgen van de inspreker over maatschappelijke banen. 
• Leest in de voortgangsrapportage nieuwbouw SOZAWE dat het niet de bedoeling is extra 

middelen te gebruiken. Dreigt er dan een tekort? 
 
Mw. Postma (GroenLinks): 

• Is blij dat armoedebeleid en veel voorzieningen voorlopig blijven, al is de financiering 
incidenteel. 

• De financiële situatie en sturing van de diensten SOZAWE en DSW baart zorgen. 
• Vraagt extra aandacht voor het oplopende aantal jongeren dat in de bijstand terechtkomt. 
• Ziet het college geen mogelijkheden de uitkeringen te verlonen? 

 
Mw. Bloemhoff (PvdA): 

• Spreekt bezorgdheid uit over de 10% productieverlies door de reorganisatie van de dienst 
SOZAWE, juist nu moet meer productie met minder middelen gedraaid worden. 
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• Vraagt zichtbaar te maken hoeveel mensen via de participatieladder duurzaam in een reguliere 
baan terechtkomen. 

• Pleit de 1,75 miljoen euro voor armoedebeleid minder in te zetten voor symptoombestrijding 
dan voor het meekrijgen van mensen. 

• Oppert kosten te besparen door Iederz en WerkPro intensiever te laten samenwerken. 
 
Mw. Grijpstra (Partij voor de Dieren): 

• Deelt een compliment uit voor de duidelijke begroting. 
• Vraagt speciale aandacht voor vergrijzing en het behouden van talent. 
• Is het eens met de armoedebestrijding bij kinderen en sluit zich aan bij opmerkingen over 

kwalitatieve afspraken (SP) en de financiële situatie bij diensten (GroenLinks). 
 
Mw. Kuik (CDA): 

• Deelt de complimenten voor het armoedebeleid en de vraag over nieuwbouw SOZAWE. 
• Vraagt of de doelstelling meer mensen aan het werk te krijgen te ambitieus is gezien de 

invoering van klantmanagement, de bezuinigingen en de dalende vraag naar 
laaggekwalificeerde arbeid. 

 
Dhr. Luhoff (D66): 

• Waarschuwt voor het interen op reserves door incidentele financiering. 
• Zoekt graag creatieve oplossingen voor de teruglopende budgetten, is daar ruimte voor? 

 
Dhr. Rutte (VVD): 

• Komt volgende week met een tegenbegroting. 
• Is de reorganisatie van SOZAWE wel verstandig als de productie 10% afneemt? En hoe 

kunnen tegelijkertijd meer mensen uit gaan stromen? 
• Pleit voor versobering van de nieuwbouw SOZAWE door in de 68 miljoen euro te snijden. 
• Vraagt waarom het college er bij voorbaat vanuit gaat dat efficiencyvoordelen door 

samenwerking tussen UWV en de dienst SOZAWE niet behaald worden. 
 
Dhr. Van Rooij (Student en Stad): 
• Vindt het ambitieniveau van 1,8% jaarlijkse uitstroom naar regulier werk laag. 
• Is benieuwd hoe het college de outreachende benadering van werkgevers uitwerkt. 
• Wijst erop dat de reserve lager kan uitvallen door het tegengaan van niet-gebruik. 
 
Mw. Riemersma (Stadspartij): 

• Vraagt of het schuldhulpbeleid geen succes heeft gehad met de voorspelde 2500 aanvragen. 
• Krijgt graag inzicht in de leeftijd en opleiding van de 8000 bijstandsgerechtigden en verwacht 

gerichte acties. 
• Bekritiseert de participatieladder, ben je opeens genezen als je bovenaan komt? 

 
Wethouder Pastoor: 

• Duidt de groei van het aantal aanvragen voor schuldhulpverlening als een succes. De 
wijkgerichte aanpak met wooncorporaties heeft veel financiële ellende aan het licht gebracht. 

• Er is geen tekort bij de nieuwbouw voor de dienst SOZAWE. Wel is voorfinanciering nodig. 
• Is naarstig op zoek met betrokkenen naar een oplossing voor het complexe vraagstuk van 

krimpende budgetten, de ambitie van alle Stadjers actief te stimuleren door slimme 
samenwerking en het afbouwen van gesubsidieerde arbeid met zo min mogelijk schade aan de 
maatschappelijke infrastructuur. Zal hierover regelmatig rapporteren. 

• Staat open voor creatieve oplossingen. 
• Voorziet mogelijk ontschotting van middelen met geschotte verantwoording en zal in dat 

geval bij het Rijk aan de bel trekken zelf middelen in te mogen zetten. 
• Zal openstaande vragen voor woensdag schriftelijk beantwoorden. 
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Programma 2 – Economie en Werkgelegenheid. 
 

Aanwezig: dhr. J. Spakman, voorzitter (PvdA), mw. C.E. Bloemhoff (PvdA), mw. M. Dekker 
(PvdA), dhr. J.M. van Keulen (VVD), dhr. A.C.I. Rutte (VVD), mw. A. Postma (GroenLinks), mw. 
L.I. van der Vegt (GroenLinks), dhr. J. Bolhuis (Stadspartij), dhr. R.P. Prummel (Stadspartij), mw. 
A.M.J. Riemersma (Stadspartij), dhr. J.P. Dijk (SP), mw. L.R. van Gijlswijk (SP), dhr. J.H. Luhoff 
(D66), mw. A. Kuik (CDA), dhr. M. Verhoef (ChristenUnie), dhr. J. van Rooij (Student en Stad), mw. 
R.M. Grijpstra (Partij voor de Dieren). 
Namens de griffie: mw. F. Hijlkema (commissiegriffier) 
Wethouder: mw. E. Pastoor, dhr. T. Schroor 
Verslag: Jorrit Bosma (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Mw. Riemersma (Stadspartij): 

• Wijst op het belang van bedrijvigheid in wijken, 25.000 euro is daarvoor weinig. 
 
Mw. Grijpstra (Partij voor de Dieren): 

• Vindt het Ondernemersfonds een goed middel. 
• Groningen kan uitblinken in creatief en duurzaam ondernemen met een focus op groene 

energie en kan een spreekbuis zijn buiten de gemeentegrenzen. 
 
Mw. Van der Vegt (GroenLinks): 

• Vindt revitalisering van bestaande bedrijventerreinen en duurzaam aanleggen van nieuwe 
belangrijk. Parkmanagement is positief. 

• Ziet uit naar de beleidsvisie op kantoren en hoopt op snelle voortgang. 
• Is blij dat Ebbingekwartier een creatieve zone blijft. 
• Noemt de incubatorvoorziening interessant. 
• Betreurt het mislukken van Draadloos Groningen. Blijven de ambities overeind? 

 
Dhr. Dijk (SP): 

• Sluit zich aan bij de opmerking van de Stadspartij. 
• Pleit naast het stimuleren van kenniseconomie het mbo en vbo niet te vergeten en 

leerwerkplekken te creëren. 
 
Mw. Dekker (PvdA): 

• Stelt dat economische groei het aantal uitkeringen doet afnemen. 
• Vindt het goed het ondernemerspunt structureel door te zetten. 
• Is verheugd met Open Lab als uiting van creatief ondernemerschap. 
• Vraagt extra aandacht voor bezoekers aan de binnenstad tijdens de aanleg van grote projecten. 

Ziet kritisch toe op een meer voortvarende aanpak van winkelstraatmanagement. 
• Steunt het extra budget voor het Akkoord van Groningen. 

 
Dhr. Van Rooij (Student en Stad): 

• Betreurt het niet nakomen van de afspraak vóór 2014 te starten met het realiseren van 
permanente wooneenheden voor jongeren. 

• Juicht digitalisering van het ondernemerstrefpunt toe, al moet er ook een fysieke plek blijven. 
 
Dhr. Verhoef (ChristenUnie): 

• Vraagt aandacht voor verpauperde braakliggende bedrijventerreinen. 
• Pleit oog te hebben voor werkgelegenheid voor Stadjers op alle opleidingsniveaus. 

 
Dhr. Van Keulen (VVD): 

• Looft de G-krachtmiddelen, ondernemers creëren immers banen. 
• Laakt de stijgende ondernemerslasten. Een slecht ondernemersklimaat vermindert het aantal 

banen. 
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Dhr. Luhoff (D66): 

• Is blij met de 1 miljoen euro voor economisch beleid en de nadruk op de creatieve en 
kenniseconomie. 

• Steunt voortzetting van het ondernemerstrefpunt. 
• Pleit ervoor het MKB te betrekken bij de pijler Healthy Ageing. 
• Roemt het evenwicht tussen bezuinigingen op de organisatie, lastenverzwaring, ambities en 

het economisch programma. 
 
Mw. Kuik (CDA): 

• Vraagt zich af of de enorme lastenverzwaring het economisch klimaat schaadt. Hoe verhoudt 
de lokale lastendruk zich tot andere gemeenten? 

• Informeert naar het duurzame gehalte van bestaande gemeentelijke gebouwen. 
 
Wethouder Schroor: 

• Het budget stimulering bedrijvigheid in wijken is er om knelpunten met bestemmingsplannen 
op te lossen, vanuit andere programma’s en budgetten is meer geld beschikbaar. 

• Commerciële partijen ontwikkelen technieken om steden goedkoop draadloos te maken, het 
college zal faciliteren. 

• Het college zet stevig in op voortgezet onderwijs en mbo en betrekt deze bijvoorbeeld bij het 
Akkoord van Groningen, het ondernemerstrefpunt en het arbeidsmarktbeleid van de Regio 
Groningen-Assen. 

• Winkelstraatmanagement zit in de aanbesteding, de winkelstraatmanager start naar 
verwachting in januari. Vanuit een stimuleringsfonds steunt het college opwaardering van 
panden. 

• Het college wil het ondernemerstrefpunt in iets andere vorm voortzetten en denkt aan 
digitalisering via bijvoorbeeld een soort marktplaatsconstructie. 

• De lastenverzwaring is niet prettig, maar volgt pas na stevige bezuinigingen in eigen huis van 
externe inhuur tot broodjes in de kantine. Daartegenover staat een stevig economisch beleid 
met forse investeringen in de stad. De ontwikkeling aan de Grote Markt zal alleen al aan de 
Folker Wesselstrip 50 miljoen euro marktinvesteringen uitlokken, nog los van horeca en 
toerisme. 

• Partners als SNN en het UMCG investeren 200 miljoen euro in Healthy Ageing, nu moet met 
de regio de omslag naar werkgelegenheid en het MKB worden gemaakt. 

 
Wethouder Pastoor: 

• Wijst op de gezamenlijke subsidieaanvraag voor Healthy Ageing, waarbij de Hanze, de 
ROC’s en AOC Terra gelinkt worden aan het Akkoord van Groningen. 

• Het college is bezig Value in the Valley, een onderwijsconcept ontwikkeld door onderwijs en 
werkgevers, te linken aan de Groninger City Club, het MKB en bedrijventerrein Noord-West. 

 



 

Verslag vergadering 18 november 2010

8

Programma 3 – Jeugd en Onderwijs. 
 
Aanwezig: dhr. H.J.M. Akkermans, voorzitter (D66), mw. M. Dekker (PvdA), mw. E. van Lente 
(PvdA), mw. A. Postma (GroenLinks), mw. L.I. van der Vegt (GroenLinks), dhr. J. Bolhuis 
(Stadspartij), dhr. A. Sijbolts (Stadspartij), mw. A.M.J. Riemersma (Stadspartij), mw. H. Rademaker 
(SP), dhr. P.S. de Rook (D66), mw. A. Kuik (CDA), dhr. M. Verhoef (ChristenUnie), dhr. R. van de 
Belt (Student en Stad), dhr. G.J. Kelder (Partij voor de Dieren). 
Met kennisgeving afwezig: dhr. J. Evenhuis. 
Namens de griffie: mw. F. Hijlkema (commissiegriffier) 
Wethouder: mw. E. Pastoor 
Verslag: Jorrit Bosma (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Dhr. Van de Belt (Student en Stad): 

• Vraagt hoe het college talent wil gaan signaleren. 
• Pleit voor een plek waar jongeren vragen kwijt kunnen, laagdrempeliger dan het CJG. 

 
Dhr. De Rook (D66): 

• Is blij met het thema onderwijs, maar vindt het instrumentarium niet overvloedig en pleit voor 
concrete aanjagende acties op korte termijn. 

 
Dhr. Verhoef (ChristenUnie): 

• Vraagt hoe de overschrijding van een ton mogelijk is op het leerlingenvervoer ondanks de 
aanbesteding. Het rijgedrag laat te wensen over, verkeersveiligheid verdient de aandacht. 

• Er is geen structureel budget voor nieuwe speelplekken, hoe gaat dat straks in nieuwe wijken? 
 
Mw. Dekker (PvdA): 

• Sluit zich deels aan bij de opmerking van D66. Is bij een werkbezoek geschrokken van de 
staat van onderwijshuisvesting, dat moet anders. 

• Vraagt in het kader van City of Talent ook aandacht voor science en hardere techniek. 
• Mist in het algemeen soms onderbouwing van bezuinigingsvoorstellen. Kan het COP 100% 

aanbod blijven realiseren met 1 miljoen euro minder? De PvdA is onvoldoende overtuigd dat 
de Jonge Onderzoekers niet bij het Kunstencentrum aan zouden kunnen sluiten. 

• Vraagt zich af of de bezuiniging op schoolzwemmen wel door moet gaan, aangezien er 
onvoldoende zaalcapaciteit is voor vervangende gymlessen. 

 
Mw. Kuik (CDA): 

• Is de kwaliteit van voor- en vroegschoolse opvang beneden de maat en waaruit blijkt dat? 
• Vraagt zich af of een positief opvoedingsklimaat wel een gemeentelijke taak is. 
• Informeert naar de criteria om een CJG in een wijk te plaatsen. 

 
Mw. Postma (GroenLinks): 

• Vraagt meer duidelijkheid over de vangnetregeling bij de bezuiniging op schoolzwemmen. 
• Is bezorgd over de bezuiniging op het COP en wil toezien op het behoud van eerder gestelde 

randvoorwaarden. 
• Maakt zich ook zorgen over de Jonge Onderzoekers en aanverwante zaken. 

 
Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

• Kan de ambities van doorlopende leerlijnen niet rijmen met de bezuiniging op het COP. 
• Betreurt het dat de Jonge Onderzoekers ondanks pogingen het college niet heeft gesproken. 
• Is tegen het afschaffen van schoolzwemmen en ziet het ook als een aanvulling op sport. 
• Vraagt hoe het college problemen rond oud en nieuw in Beijum op gaat lossen. 
• Is benieuwd waarom Boerdereijum slecht wordt bezocht en wat het college daaraan wil doen. 
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Dhr. Kelder (Partij voor de Dieren): 
• Sluit zich aan bij de opmerking van D66. 
• Betreurt dat de vierde schooltuin er niet komt, dat is de plek om kinderen in aanraking te laten 

komen met natuur. 
• Sluit zich aan bij de opmerking van de Stadspartij over de Jonge Onderzoekers. 

 
Mw. Rademaker (SP): 

• Sluit zich aan bij de vragen over schoolzwemmen en leerlingenvervoer. 
• Ziet de ambitie voor- en vroegschoolse opvang te verbeteren wringen met de bezuiniging op 

het COP. Klopt het dat niet met het COP is gesproken? 
• Is benieuwd of de forse bezuinigingen op passend onderwijs binnen het reguliere onderwijs 

zijn op te vangen. 
 
Wethouder Pastoor: 

• Maandelijks zijn vanuit OCSW gesprekken met het COP gevoerd. De wethouder heeft de 
directie en de Raad van Toezicht erop gewezen dat de bezuiniging ook een kans biedt om bij 
de harmonisatie van kinderopvang en peuterspeelzaal het ontwikkelingsgericht werken van 
het COP uit te breiden. Het college helpt het COP bij het benutten van die kansen en zorgt 
voor frictiekosten. De nota ‘Kansen voor jonge kinderen’ beschrijft hoe het COP haar werk 
kan blijven doen tot en met in elk geval 2012. Voor- en vroegschoolse opvang blijft geborgd. 

• Het concept van Vensterscholen is na tien jaar springlevend én sleets, er wordt een nieuwe 
impuls voorbereid. 

• Er komt een inlooppunt voor jongeren. 
• In het kader van Healthy Ageing is ook aandacht voor techniekonderwijs. 
• De stuurgroep Oud en Nieuw buigt zich onder andere over Beijum. 
• Gesprekken met de Jonge Onderzoekers zijn al in de vorige collegeperiode begonnen. Zij zijn 

niet met alternatieve ideeën of samenwerkingsvormen gekomen en het geld ontbreekt voor 
een koppeling met Natuur- en Milieu Educatie. Een collegebrief is onderweg naar de raad. 

• Het college zal eendrachtig samenwerken om creatieve oplossingen voor het schoolzwemmen 
in relatie tot de beschikbare gymzalen te bedenken. 

• Talent bij kinderen wordt gesignaleerd op de reguliere plekken zoals scholen. 
• Zal nog openstaande vragen schriftelijk beantwoorden. 
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Programma 4 – Welzijn, Gezondheid en Zorg. 
 
Aanwezig: dhr. H.J.M. Akkermans, voorzitter (D66), mw. E. van Lente (PvdA), dhr. V.G.F. 
Möhlmann (GroenLinks), dhr. J. Bolhuis (Stadspartij), dhr. A. Sijbolts (Stadspartij), mw. A.M.J. 
Riemersma (Stadspartij), mw. H. Rademaker (SP), dhr. J.H. Luhoff (D66), mw. A. Kuik (CDA), dhr. 
M. Verhoef (ChristenUnie), dhr. R. van de Belt (Student en Stad), dhr. G.J. Kelder (Partij voor de 
Dieren). 
Met kennisgeving afwezig: dhr. J. Evenhuis. 
Namens de griffie: mw. F. Hijlkema (commissiegriffier) 
Wethouder: mw. J.A. Visscher 
Verslag: Jorrit Bosma (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Mw. Van Lente (PvdA): 

• Is blij dat de inhoud van het Wmo-beleid overeind blijft staan, al baart de toekomst zorgen, 
bijvoorbeeld de invoering van een eigen bijdrage in relatie tot nationaal inkomensbeleid. Het 
mag niet ten koste gaan van kwetsbare groepen. 

• Ziet het Mezzo-onderzoek naar het bereik van vrijwilligers- en mantelzorgbeleid tegemoet. 
• Spreekt bezorgdheid uit dat het steeds meer nodig is huisverboden op te leggen. 
• Steunt de opvang van asielzoekers van harte. 

 
De heer Van de Belt (Student en Stad): 

• Ziet liever een structurele oplossing voor de tekorten op de beheerpoule voor accommodaties 
door bezuinigingen. 

 
Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

• Vindt de gehandicaptenparkeerkaart een onwenselijke verhoging van gemeentelijke 
inkomsten. 

• Steunt Wmo-gelden voor de VVV op de Grote Markt niet en kondigt een motie aan. 
 
Dhr. Möhlmann (GroenLinks): 

• Wat gebeurt er met het AWBZ-voordeel van 900.000 euro? 
• Heeft weinig zorgen voor de Wmo in 2011, het zwaartepunt komt in 2012. 
• Hoort graag een toelichting op de agogische formatie (p.81). 
• Vraagt aandacht voor toegankelijkheid voor gehandicapten, bijvoorbeeld bij Kardinge. 
• Wordt het Meldpunt Zorg en Overlast uit AWBZ-budgetten betaald? 

 
Mw. Rademaker (SP): 

• Is tevreden met de financiering voor Meldpunt Zorg en Overlast en de STIP’s. 
• Vraagt naar de stand van zaken rond nazorg voor ex-gedetineerden. 
• Constateert een toenemende druk op de vrouwenopvang. Zijn er middelen voor uitbreiding? 

 
Dhr. Verhoef (ChristenUnie): 

• Sluit zich grotendeels aan bij de woordvoering van de SP. 
• Vraagt wat de ontmoetingsfunctie (p.81) precies voor resultaat beoogt. 

 
Dhr. Luhoff (D66): 

• Pleit voor creatieve oplossingen om met teruglopende budgetten doelen overeind te houden. 
• Raadt aan ondernemers te betrekken bij de ontmoetingsfunctie. 
• Vraagt de subsidierelaties met instellingen goed door te lichten, opdat zij niet onevenredig 

hard getroffen worden door een combinatie van bezuinigingen. 
 
Dhr. Kelder (Partij voor de Dieren): 

• Is blij dat het tekort aan vrijwilligers daalt, maar ziet de doelstelling voor 2011 graag scherper 
geformuleerd. 
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• Vraagt aandacht voor gezonde voeding in het programma ‘Gezonder zorgen’, naast alcohol, 
roken en drugs. 

 
Mw. Kuik (CDA): 

• Leest een grote bereidheid tot vrijwilligerswerk, het gaat erom dat mensen het doen. 
• Hoort graag concretere doelen voor mantelzorg dan ‘we zijn op de goede weg’. 

 
Wethouder Visscher: 

• Is bezorgd dat kwetsbare burgers buiten de boot dreigen te vallen door het pakket aan 
bezuinigingen zoals AWBZ, Wmo en korting op corporaties. Het vraagt een uiterste 
inspanning en krachtenbundeling van de gemeente en haar partners. Zorgen voor Morgen en 
de STIP’s zijn een mooi begin. 

• Ondernemers kunnen bij vrijwilligerswerk en mantelzorg het goede voorbeeld geven. 
• Het college geeft prioriteit aan de effectiviteit van mantelzorgbeleid. Respijtzorg, 

(h)erkenning en betrokkenheid bij beroepskrachten zijn belangrijk. 
• Komt in de eerste helft van 2011 met een concrete uitwerking van beleid rond eigen bijdrage, 

waarbij kwetsbare groepen niet onevenredig hard getroffen moeten worden. 
• Vindt het ook naar dat huisverboden nodig zijn, maar het middel is goed om het bestaande 

geweld op te lossen. De dader moet nu weg, niet het slachtoffer. Er zijn geen signalen van 
grote toename van geweld. Het college zet erop in de tien dagen aanpak af te dwingen. 

• Het college kreeg het advies van de gehandicaptenadviesraad festivals in de binnenstad 
toegankelijker te maken en daarover informatie te verstrekken. Het informatiecentrum Grote 
Markt besteedt daar expliciet aandacht aan en wordt daarom deels uit de Wmo gefinancierd. 

• Noemt het een puzzel ondanks de korting van het kabinet op veiligheidsbeleid preventieve 
voorzieningen als buurtconciërges en –bemiddeling en het Meldpunt Overlast en Zorg op peil 
te houden. De corporaties betalen mee aan de STIP’s en het Meldpunt financiert het college 
uit de compensatiemiddelen AWBZ. In 2012 zal dekking lastiger worden. 

• Licht toe dat de ontmoetingsfunctie vooral vraag en hulp met elkaar moet verbinden. 
• Kondigt binnen ongeveer twee weken een brief aan over nazorg ex-gedetineerden. Groningen 

is centrumgemeente in de regio, maar heeft het nog onvoldoende op orde. 
• Agogische formatie helpt bij het organiseren van de ontmoetingsfunctie. De wethouder raadt 

aan ‘Wmo in vitale buurten’ een keer te agenderen. 
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Programma 5 – Sport en bewegen. 
 
Aanwezig: dhr. H.J.M. Akkermans, voorzitter (D66), mw. M. Dekker (PvdA), mw. E. van Lente 
(PvdA), mw. A. Postma (GroenLinks), mw. L.I. van der Vegt (GroenLinks), dhr. J. Bolhuis 
(Stadspartij), dhr. A. Sijbolts (Stadspartij), mw. H. Rademaker (SP), dhr. J.H. Luhoff (D66), mw. A. 
Kuik (CDA), dhr. M. Verhoef (ChristenUnie), dhr. R. van de Belt (Student en Stad), dhr. G.J. Kelder 
(Partij voor de Dieren). 
Met kennisgeving afwezig: dhr. J. Evenhuis. 
Namens de griffie: mw. M. Wechgelaer (commissiegriffier) 
Wethouder: dhr. F. de Vries 
Verslag: Jorrit Bosma (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Inspreker dhr. Dekens (hockeyclub GHBS): 

• Schetst kort de historie van en belangstelling voor GHBS met bijna 1200 leden. 
• Constateert dat het gemeentebestuur geen belangstelling heeft voor GHBS. 
• Begrijpt niet waarom het college het in een rapport erkende capaciteitsprobleem van GHBS – 

waardoor nieuwe jeugdleden worden afgewezen – niet aan wil pakken. 
• Wijst op de overcapaciteit aan voetbal-, honkbal- en korfbalvelden. 
• Somt de samenwerkingsverbanden op met onderwijs- en maatschappelijke instellingen. 

 
Dhr. Van de Belt (Student en Stad): 

• Vraagt of het college de ambitie heeft het CTO-onderdeel roeien naar Groningen te halen. 
• Ziet graag een uitbreiding van ‘Sporten met toppers’. 
• Is benieuwd hoe het college het tekort aan accommodaties denkt te gaan oplossen. 

 
Mw. Van der Vegt (GroenLinks): 

• Vindt met het college dat de drempel voor sport zo laag mogelijk moet zijn voor alle Stadjers. 
• Noemt de plannen gezien de dure accommodaties en beperkte middelen het maximaal 

haalbare en raadt af middelen te verschuiven. 
• Ziet meer in het creatief sportief inrichten van de openbare ruimte. 
• Begrijpt dat de nieuwe subsidiestructuur verenigingen stimuleert jongeren te laten sporten, 

maar waarschuwt de druk op vrijwilligers niet te hoog op te voeren. 
• Vraagt waarom alleen bij Kardinge een klanttevredenheidsonderzoek plaatsvindt, is benieuwd 

naar de uitkomst en de eventuele bredere toepasbaarheid daarvan. 
 
Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

• Deelt de zorg over het tekort aan accommodaties. 
• Vraagt of de tram en doorontwikkeling van Kardinge onlosmakelijk verbonden zijn. 

 
Mw. Van Lente (PvdA): 

• Steunt het succesvolle beleid op hoofdlijnen. 
• Vraagt hoe de gemeente openbare ruimte sportief in gaat richten en tegelijkertijd geen nieuwe 

sport- en speelruimtes aanlegt. 
• Steunt het professionaliseren van verenigingen op basis van één gedeelde set van gegevens. 
• Vraagt of de uitvoering van het nieuwe subsidiestelsel tot de gewenste sturing leidt. 

 
Dhr. Kelder (Partij voor de Dieren): 

• Deelt de zorgen over het tekort aan accommodaties. Wellicht kan het delen van sportvelden 
uitkomst bieden. 

• Wijst erop dat meer fietsen gezond is en beter voor de natuur. 
• Ziet graag gezonde voeding opgenomen in Bslim II dat in 2011 start. 
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Mw. Rademaker (SP): 
• Hoopt niet dat de voorrang aan talenten ertoe leidt dat alleen zij op primetime kunnen sporten. 
• Hoort graag wanneer de sportvisie Corpus den Hoorn aan de orde komt. 
• Vraagt of er genoeg capaciteit is buiten schooltijd om het afgeschafte schoolzwemmen op te 

vangen. 
 
Mw. Kuik (CDA): 

• Sluit aan bij de opmerking van de SP over talenten. 
• De sporthal in de Wijert is vooralsnog de enige geplande nieuwbouw, is de druk op capaciteit 

daar ook het hoogst? 
• Zijn de nagestreefde moderne verenigingen nodig om de capaciteit te vergroten? Hoe 

verhoudt zich dat tot sportvoorzieningen in de wijk? 
 
Dhr. Luhoff (D66): 

• Pleit ervoor de vensterscholen en verenigingen ruimte te geven en te ondersteunen in hun 
wensen. 

• Steunt de combinatie van City of Talent met onderwijsinstellingen en de doelen van de 
Olympische Spelen. 

 
Dhr. Verhoef (ChristenUnie): 

• Vindt dat sport voor iedereen toegankelijk moet zijn. De basis komt redelijk op orde, al hoort 
hockey daar ook zeker bij. 

• Kondigt aan met een sportstimuleringsprikkel voor jongeren te komen. 
• Blijft er budget voor speel- en sportruimten in de wijken? 

 
Wethouder De Vries: 

• Merkt op dat het goed gaat met de sportsector, waarin de afgelopen tien jaar 10 miljoen euro 
is geïnvesteerd. 

• In de Wijert is behoefte aan een sporthal, er zit schot in en de wethouder komt erop terug. 
• Deelt de zorg van GHBS. Helaas is er nu geen geld voor een oplossing, die wel gevonden 

moet worden binnen de totale herinrichting van sportpark Corpus den Hoorn. 
• Ziet modernisering van verenigingen hand in hand gaan met clusteren en delen van ruimte. 
• Komt in het voorjaar terug op het in noordelijk verband aanhaken bij de Olympische Spelen. 
• Kijkt met topsportstad Heerenveen naar verdere samenwerking vanuit ieders sterke punten, 

Groningen is sterk in zaalsporten. 
• City of Talent beoogt jong talent te stimuleren, maar ‘gewone’ sporters niet weg te jagen. 
• De doorontwikkeling van Kardinge komt er ook zonder de tram, die trouwens doorgaat. 
• Vindt het interessant sport in de publieke ruimte beter te faciliteren. 
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Programma 6 – Cultuur. 
 
Aanwezig: dhr. D. Jager, voorzitter (VVD), mw. M. Dekker (PvdA), mw. E. van Lente (PvdA), dhr. 
J. Evenhuis (VVD), mw. A. Postma (GroenLinks), dhr. J. Bolhuis (Stadspartij), dhr. A. Sijbolts 
(Stadspartij), mw. H. Rademaker (SP), dhr. P.S. de Rook (D66), mw. A. Kuik (CDA), dhr. M. Verhoef 
(ChristenUnie), dhr. R. van de Belt (Student en Stad), dhr. G.J. Kelder (Partij voor de Dieren). 
Namens de griffie: mw. M. Wechgelaer (commissiegriffier) 
Wethouder: dhr. T. Schroor 
Verslag: Jorrit Bosma (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Mw. Dekker (PvdA): 

• Volgt kritisch de programmering en bestuurlijke organisatie van het Groninger Forum. 
• Constateert dat het leegstaande Noorderbad jaarlijks een ton kost, is een oplossing in zicht? 
• Leest dat Martiniplaza door de dalende subsidie groot achterstallig onderhoud in gevaar ziet 

komen. Zijn de aangedragen alternatieven reden de bezuiniging anders in te vullen? 
• Is bezorgd over de landelijke bezuinigingen op cultuur en de verhoging van het Btw-tarief en 

zal ook in verband met de popvisie scherp toezien op de consequenties. 
 
Mw. Postma (GroenLinks): 

• Vreest de consequenties op de culturele sector van de landelijke en provinciale bezuinigingen 
en van het verdwijnen van maatschappelijke banen. 

• Hoort graag hoe de bezuinigingen op Martiniplaza zich verhouden tot de afspraken uit 2001. 
• Bespreekt graag binnenkort samenwerking tussen de muziekschool en het kunstencentrum. 

 
Dhr. De Rook (D66): 

• Ziet vooral de nieuwe Cultuurnota in 2012 als een uitdaging. Pleit ervoor volgend jaar al met 
het cultureel veld te kijken hoe de sector zich kan wapenen tegen aankomende bezuinigingen. 

• Complimenteert de wethouder met zijn landelijke lobbywerk voor cultuur. 
 
Dhr. Verhoef (ChristenUnie): 

• Sluit zich grotendeels aan bij vorige sprekers. 
• Vraagt of er een oplossing is voor de onderhoudsproblemen van het Kruithuis. 
• Vindt dat de muziekschool als basisvoorziening moet blijven, ook voor lagere inkomens. 

 
Dhr. Evenhuis (VVD): 

• Hoort graag de argumenten waarom het Groninger Museum twee directeuren heeft. 
• Is kritisch over de rol van de Kunstraad die over subsidie aan kleine instellingen beslist en 

adviseert bij grote. Hoe bevalt de samenwerking? 
• Onderstreept het nut van de muziekschool als voorziening. 

 
Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

• Is benieuwd wat het college gaat doen aan de huisvestingsproblemen van podiuminstellingen. 
• Is positief over de popvisie en het overleg met instellingen. 
• Sluit zich aan bij de vraag over het Kruithuis door de ChristenUnie. 
• Vraagt hoe het kan dat in 2011 de prognose voor de bibliotheek tegelijk minder leden en meer 

uitleen is. 
• Wil weten waar de 80.000 bezoekers aan het Forum in 2011 vandaan komen. 
• Vraagt of er veel gebruik wordt gemaakt van de cultuurcoördinator in het primair onderwijs. 

 
Mw. Kuik (CDA): 

• Sluit zich aan bij de vraag van GroenLinks over Martiniplaza. 
• Leest over synergie tussen Martiniplaza, de Stadsschouwburg en de Oosterpoort. De 

gemeente gaat zich toch niet bemoeien met de programmering? 
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Dhr. Van de Belt (Student en Stad): 

• Sluit zich aan bij de vraag van de ChristenUnie over het Kruithuis. 
• Deelt de zorgen over de aankomende bezuinigingen op cultuur. 

 
Dhr. Kelder (Partij voor de Dieren): 

• Vindt het onterecht dat het Forum en het Paleis in één adem genoemd worden. Het Forum 
kost miljoenen, terwijl het Paleis zichzelf kan bedruipen. Instellingen zijn bezorgd dat zij door 
het Forum middelen mislopen. 

• Vindt de muziekschool een belangrijke voorziening, ook voor mensen met een smalle beurs. 
 
Mw. Rademaker (SP): 

• Verwacht het college minder bezoekers door de verschrikkelijke bezuinigingen van het 
kabinet op cultuur? 

• Vindt dat de muziekschool voor alle inkomens toegankelijk moet blijven. 
 
Wethouder Schroor: 

• Wil graag af van het Noorderbad, maar is gebonden aan een contract. Spreekt binnenkort met 
de eigenaar over mogelijke kansen. 

• Stuurt de raad volgende week een brief over een intern onderzoek naar de subsidierelatie met 
Martiniplaza. De bezuinigingsopgaaf staat, over de invulling overlegt het college met 
Martiniplaza, ook over efficiencyvoordelen uit samenwerking met de Oosterpoort en de 
Stadsschouwburg. In februari presenteert het college een overzicht van afspraken, de stand 
van zaken en een visie op de toekomst. 

• Verdiept zich in het onderhoudsprobleem bij het Kruithuis en komt daarop terug. Beziet hoe 
hoog de kosten zijn in verhouding tot de nog resterende revitalisatiemiddelen. Een 
vlakkevloertheater is te kostbaar. 

• Is blij met de terugkomst van Kees van Twist naar het Groninger Museum, hij heeft veel voor 
de stad betekend. Het museum is bezig met zijn interne organisatie. 

• Kondigt een rapportage in het voorjaar aan over de samenwerking met de Kunstraad, die goed 
verloopt. 

• Heeft aandacht voor het probleem van onderhoud aan gebouwen. 
• Komt schriftelijk terug op de vraag of veel gebruik wordt gemaakt van de cultuurcoördinator 

in het primair onderwijs. 
• Staat achter de keus voor het Groninger Forum. 
• Sprak gisteren de staatssecretaris en pleit met acht andere cultuursteden voor fasering van de 

bezuinigingen. De nieuwe Cultuurnota zal afgestemd moeten worden op rijksbeleid. 
• Gaat eind januari in gesprek met cultuurinstellingen over de bezuinigingen en discussieert in 

februari en maart over het stimuleren van samenwerking tussen onderwijs en cultuur. 
• Heeft met de muziekschool en het Kunstencentrum mogelijke samenwerking of samengaan 

besproken om de kwaliteit op lange termijn te borgen. Uitbreiden naar de regio is ook een 
optie. Komt hier in de loop van 2011 op terug. 
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Programma 7 – Verkeer. 
 
Aanwezig: dhr. D. Jager, voorzitter (VVD), dhr. W. Moes (PvdA), dhr. J. Evenhuis (VVD), mw. 
S.A. Koebrugge (VVD), dhr. M.T. Gijsbertsen (GroenLinks), dhr. G.J.D. Offerman (Stadspartij), dhr. 
R.P. Prummel (Stadspartij), dhr. J.P. Dijk (SP), mw. H. Rademaker (SP), dhr. J.H. Luhoff  (D66), dhr. 
J. Seton (CDA), mw. I.M. Jongman-Mollema (ChristenUnie), dhr. J. van Rooij (Student en Stad), dhr. 
G.J. Kelder (Partij voor de Dieren). 
Namens de griffie: mw. M. Wechgelaer (commissiegriffier) 
Wethouder: dhr. F. de Vries (ter vervanging van mw. C.T. Dekker) 
Verslag: Jorrit Bosma (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Dhr. Moes (PvdA): 

• Vindt het een genuanceerd programma. Gelukkig staat de ambitie erin de reistijd in de spits 
maximaal twee keer de normale reistijd te laten zijn. 

• Vraagt of de Concourslaan aan de orde is geweest bij het bespreken in de Regio Groningen-
Assen van de reductie van woon-werkverkeer met 10%. 

• Is het nodig P+R-locaties uit te breiden wanneer de beoogde bezettingsgraad van 60% tot 
80% nog niet behaald is? 

 
Dhr. Gijsbertsen (GroenLinks): 

• Leest in een brief dat verkeerseducatie toch niet geschrapt wordt, wat is de dekking? 
• Hetzelfde geldt voor gratis fietsparkeren in Kardinge. GroenLinks verwacht dat de groei van 

15.000 plekken in twee jaar door zal zetten, waarom de komende vier jaar dan 10.000? 
• Betreurt dat kleine maatregelen via het wijkbudget niet meer mogelijk zijn, kan dat via het 

stadsbudget? 
 
Mw. Rademaker (SP): 

• Complimenteert de toegankelijkheid van bushaltes en de toename in P+R-locaties. 
• Vraagt of het beheer van fietsenstallingen door WerkPro in gevaar komt door bezuinigingen. 
• Roept op de doorstroom van de Ketwich Verschuurlaan en de Laan Corpus den Hoorn aan te 

pakken. 
• Steunt het college volledig in zijn strijd de N361 niet door Koningslaagte te laten gaan. 

 
Dhr. Seton (CDA): 

• Ziet graag een evaluatie van wachttijdvoorspellers tegemoet. 
• Vraagt of alle bushaltes toegankelijk worden, wanneer en onder welke voorwaarden. 
• Verifieert of de eerste 1500 woningen in Meerstad zonder OV-verbinding worden gebouwd, 

aangezien de busverbinding via de Sontbrug daarna pas tot stand komt. 
• Ziet geen verband tussen zakpalen en parkeren in de Steentilstraat. Is de dekking uit 

parkeergelden incidenteel of een beleidswijziging? 
 
Mw. Jongman (ChristenUnie): 

• Sluit aan bij de vragen van GroenLinks over verkeerseducatie en fietsenstallingen. 
• Wil de doelstelling voor 2011 weten wat betreft het terugbrengen van auto’s binnen het 

cordon. Voor 2014 staat een daling van 13.000 genoteerd. 
• Hoopt op meer dan vier 30 km-zones in 2011. 
• Vraagt waarom de kleine verkeersmaatregelen voor wijken geschrapt zijn, dat was juist goed. 

 
Dhr. Evenhuis (VVD): 

• Overhandigt de wethouder een lijst met vragen na de vergadering. 
• Steunt de opmerking dat de auto een belangrijk vervoersmiddel is en dat de hoofdstructuur 

aanpassing verdient. 
• Steunt de strijd tegen de N361 door de Koningslaagte en overlegt zaterdag met boeren. 
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• Wil weten of de tram wel of niet door Meerstad komt te rijden. 
• Vraagt aandacht voor het gevaarlijk ontbreken van markeringen op de Ter Borchlaan. 
• Is benieuwd hoe de Damsterdiepgarage op schema ligt. 

 
Dhr. Offerman (Stadspartij): 

• Ziet een noodzaak voor een geheel nieuw verkeerscirculatieplan door alle maatregelen en de 
tram en pleit voor een rendabele startnotitie. 

• Oppert auto’s via een onderdoorlus ook aan de kant van de begraafplaats onder het 
Julianaplein door de stad in te leiden. 

• Vraagt wanneer de verschillende subsidies verdwijnen en of de uitvoering in gevaar komt. 
 
Dhr. Van Rooij (Student en Stad): 

• Is blij dat verkeerseducatie blijft bestaan. 
• Ziet graag een duidelijke visie met randvoorwaarden voor P+R-locaties. 
• Pleit ervoor in 2011 al een eigen bijdrage te vragen voor de gehandicaptenparkeerkaart. 

 
Dhr. Kelder (Partij voor de Dieren): 

• Is trots op de fietsstad Groningen en hoopt dat doorstroming en veiligheid ook tijdens de vele 
werkzaamheden op peil blijven. De tram mag niet ten koste gaan van fietspaden. 

• Pleit voor zorgvuldige aanleg van fietspaden en groencompensatie. 
• Steunt het inzetten op duurzaam openbaar vervoer en een autoluwe binnenstad. 
• Vraagt hoe het college de verwachte groei parkeertechnisch opvangt. 
• Is bezorgd over de hoge fijnstofconcentraties en vraagt naar budget en doelstelling in 2011. 

 
Dhr. Luhoff (D66): 

• Ziet graag een concretisering van de toezegging met de Taskforce Groningen Bereikbaar 
creatieve oplossingen te vinden en het mobiliteitsconvenant uit te breiden. 

• Spreekt zijn zorgen uit over de oostkant van de stad, de Petrus Campussingel en de 
Oosterhamrikzone. 

• Sluit zich aan bij de vraag van het CDA over zakpalen in de Steentilstraat. 
 
Wethouder De Vries: 

• De effecten van grootschalige werkzaamheden op het verkeer worden in kaart gebracht. 
Overleg met de Taskforce en de regio is cruciaal. 

• Kondigt een nota in februari aan over een kwaliteitssprong van P+R-locaties. Het gaat bij 
uitbreiding om het aanbieden van locaties op de juiste plekken. 

• Herinnert zich de motie van GroenLinks bij 1500 woningen in Meerstad de OV-verbinding 
aan te leggen. Nog belangrijker is het de FES-subsidie voor de Sontbrug voor 1 januari 2017 
te besteden. Binnenkort volgen studies. De tram staat voor langere termijn gepland. Het 
college spreekt met het OV-bureau over ontsluiting van de eerste woningen. 

• Ziet het als een opgave fietsparkeren in de binnenstad nog beter te organiseren. 
• Dankt fracties voor de steun in de strijd om de N361. 
• Gaat niet alle bushaltes verhogen, daar is geen masterplan voor. 
• De Steentilstraat betreft een pilot, verkeersmanagement valt daarbij onder het Parkeerbedrijf. 
• Zal het niet nalaten mogelijkheden te benutten meer 30 km-zones aan te leggen. 
• Laat wethouder Dekker nagaan hoe het zit met doorstroming op de Ketwich Verschuurlaan. 
• Het schrappen van verkeerseducatie berustte waarschijnlijk op een vergissing. 
• Dankt de VVD voor de complimenten over de hoofdstructuur. 
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Programma 8 – Wonen. 
 
Aanwezig: dhr. D. Jager, voorzitter (VVD), dhr. R.O. Martens (PvdA), dhr. R. van der Schaaf 
(PvdA), mw. S.A. Koebrugge (VVD), dhr. A.C.L. Rutte (VVD), mw. L.I. van der Vegt (GroenLinks), 
dhr. J. Bolhuis (Stadspartij), dhr. G.J.D. Offerman (Stadspartij), dhr. E. Eikenaar (SP), dhr. H.J.M. 
Akkermans (D66), dhr. J.H. Luhoff (D66), dhr. P.S. de Rook (D66), mw. A. Kuik (CDA), mw. I.M. 
Jongman (ChristenUnie), mw. R.J.A.M. Krüders (Student en Stad), mw. K. de Wrede (Partij voor de 
Dieren). 
Namens de griffie: mw. M. Wechgelaer (commissiegriffier) 
Wethouder: dhr. F. de Vries  
Verslag: Jorrit Bosma (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Dhr. Offerman (Stadspartij): 

• Ziet mogelijkheden op het Suiker Unieterrein en vraagt om snelle actie. 
• Pleit ervoor pas in 2040 of 2050 de duurzaamste stad te ambiëren, het doel van 2025 brengt te 

hoge kosten met zich mee. 
• Schrapt graag Wonen boven Winkels, dat levert jaarlijks 250.000 euro op. 
• Noemt de 0 dB-norm en de beoogde 8% stijging van hoge en middeninkomens onhaalbaar. 
• Was en is tegen de compacte stad. 

 
Dhr. Rutte (VVD): 

• Vraagt wat het college gaat doen aan de bouw van vooral appartementen in de 
socialehuursector, terwijl er een grote vraag is naar eengezinswoningen. 

• Oppert een tijdelijke invulling van het Suiker Unieterrein, bijvoorbeeld jongerenhuisvesting. 
• Is benieuwd hoe het college toch de 10% particulier opdrachtgeverschap denkt te bereiken. 
• Steunt het stimuleren van onderhoud aan woonboten, maar waarschuwt dat het geen 

‘verkrottingsbonus’ moet worden. 
 
Dhr. Eikenaar (SP): 

• Mist doelstellingen voor de lange termijn om de slaagkans van een socialehuurwoning voor 
gezinnen te vergroten. Die ligt nu ver onder de 40%. 

• Vraagt of rijksbezuinigingen de isolatieafspraken van het Nieuw Lokaal Akkoord hinderen. 
 
Dhr. De Rook (D66): 

• Sluit aan bij de vragen van de VVD over sociale huur en particulier opdrachtgeverschap. 
• Is blij met de aandacht voor jongerenhuisvesting, ook tijdelijke. 
• Vraagt hoe de wethouder de verhouding ziet tussen teruglopende wijkbudgetten en de te 

voeren gesprekken voor het Nieuw Lokaal Akkoord. 
 
Mw. Jongman (ChristenUnie): 

• Sluit aan bij de vraag van de SP over sociale huur en eengezinswoningen. Hoe denkt het 
college gezinnen te behouden als de slaagkans niet toe zal nemen? 

• Hoopt dat de lang gekoesterde ambitie van meer ligplaatsen voor woonschepen uitkomt. 
• Is bezorgd over de toekomst van het Nieuw Lokaal Akkoord. 

 
Mw. Van der Vegt (GroenLinks): 

• Sluit zich aan bij de zorgen over de lage slaagkans in de sociale huur voor eengezinswoningen 
en betreurt dat de 400 te bouwen woningen appartementen zijn. 

• Is blij met het onderzoek naar meer tijdelijke jongerenwoningen in 2011. 
• Juicht het beëindigen van particuliere kamers op woonschepen toe, maar vraagt zich af hoe 

het college dit wil aanpakken. 
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Mw. Krüders (Student en Stad): 
• Noemt het geschetste beeld te rooskleurig. De 4500 woningen lossen alleen het bestaande 

probleem op en verminderen de druk op de woningmarkt niet. Er komen 600 in plaats van 
800 tijdelijke woningen bij, het Damsterdiep bestaat immers al. 

• Ziet bezuinigingsmogelijkheden bij duurzaamheid. 
• Verwacht een discussie over Wonen boven Winkels. 
• Sluit zich aan bij D66 wat betreft de wijkbudgetten. 

 
Dhr. Van der Schaaf (PvdA): 

• Is benieuwd naar de gevolgen van het wegvallen van ISV- en corporatiegelden. 
• Oppert een stop op de verkoop van sociale-eengezinswoningen. 
• Vindt Zorgen voor Morgen en particulier opdrachtgeverschap positief, wat doet het college 

om dat op gang te houden? 
• Vraagt of het uitstellen van actualisatie van het monumentenbeleid binnenstad effecten heeft 

op de bescherming. 
• Is tegen het schrappen van Wonen boven Winkels, maar voert graag het gesprek hierover. 

 
Mw. De Wrede (Partij voor de Dieren): 

• Noemt de uitleg van duurzaamheid smal, het gaat vooral om energie. 
• Oppert groene daken verplicht te stellen. 
• Pleit ervoor mensen te informeren dat isoleren van de woning vogels hun nestgelegenheid 

ontneemt en om hen goedkoop nestkasten aan te bieden. 
 
Mw. Kuik (CDA): 

• Ziet mogelijkheden op het Suiker Unieterrein. 
• Vraagt zich af hoe het college ouderen wil ‘verleiden’ naar een betere woning te verhuizen. 
• Vindt het verbeterplan woonschepen goed. 
• Sluit zich aan bij vragen van de SP over sociale huur. 

 
Wethouder De Vries: 

• Wijst erop dat de laatste jaren meer grondgebonden woningen voor gezinnen gebouwd zijn in 
de sociale huursector, zo ook aan de Plutolaan en in de toekomst aan de Bessemoerstrook 
(Alfa College). De slaagkans blijft laag omdat gezinnen weinig doorverhuizen. 

• Voorziet vanaf 2015 een omslag in fors teruglopende middelen. 
• Is met corporaties in gesprek over verduurzaming van de woningvoorraad. 
• Is blij dat de methodiek van wijkteams en wijkbudgetten van het Nieuw Lokaal Akkoord 

vooralsnog blijft bestaan, zij het met wat minder middelen. 
• Stelt zich terughoudend op over het invullen van nieuwe terreinen als de Suiker Unie wat 

betreft jongerenhuisvesting en richt zich liever op bestaande projecten. 
• Bestrijdt het aantal van 600 tijdelijke woningen, het Bodenterrein met 350 en de 

Antillenstraat met 550 maken samen al 900 tijdelijke woningen. 
• Zegt een brief toe over de aantallen ligplaatsen van woonboten. De subsidieregeling is niet 

bedoeld voor rampgevallen, maar voor mensen die willen. 
• Spreekt met Kuub over een nieuwe locatie voor particulier opdrachtgeverschap. 
• Houdt graag de stip op de horizon wat betreft duurzaamheidambities. 6,5 miljoen euro lijkt 

meer dan het is voor de hele stad. 
• Zou ouderen niet willen verjagen, ‘verleiden’ tot verhuizing kan alleen door aanbod te 

creëren. 
• Bespreekt begin december het advies van de monumentencommissie. 
• Komt terug op Wonen boven Winkels. 
• Is tegen verplichte groene daken, maar voor het bevorderen als het toegevoegde waarde heeft, 

bijvoorbeeld ergens waar weinig groen is. 
• Ziet een voorlichtingsrol weggelegd voor het energiecentrum duurzaam bouwen. 
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Programma 9 – Onderhoud en beheer van de openbare ruimte. 
 
Aanwezig: A. Riemersma, voorzitter (Stadspartij), mw. C.E. Bloemhoff (PvdA), dhr. R.O. Martens 
(PvdA), dhr. W. Moes (PvdA), mw. S.A. Koebrugge (VVD), dhr. V.G.F. Möhlmann (GroenLinks), 
dhr. J. Bolhuis (Stadspartij), dhr. G.J.D. Offerman (Stadspartij), dhr. J.P. Dijk (SP), dhr. E. Eikenaar 
(SP), mw. H. Rademaker (SP), dhr. J. Seton (CDA), mw. I.M. Jongman (ChristenUnie), dhr. J. van 
Rooij (Student en Stad), dhr. G.J. Kelder (Partij voor de Dieren). 
Met kennisgeving afwezig: dhr. J.H. Luhoff (D66) 
Namens de griffie: dhr. W.T. Meijer (commissiegriffier) 
Wethouder: mw. J.A. Visscher 
Verslag: Jorrit Bosma (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Inspreker dhr. Bieze (Koninklijke Schuttevaer): 

• Begrijpt het verkorten van bedieningstijden van bruggen niet. Schepen zijn groene 
vervoersmiddelen en Groningen wil een groene stad zijn en watersportstad. 

• Wijst erop dat schepen niet om kunnen varen, zoals auto’s om kunnen rijden. 
• Rekent uit dat de 40% minder bedieningstijd de vaartijd naar Assen met één dag verlengt. 
• De provincie wil bedieningstijden juist uitbreiden. 
• Konvooivaren is voor de beroepsvaart problematisch. 
• Vraagt waarom op rustige tijden voor 9.00 en na 16.00 uur de bediening terug wordt gebracht. 

Schepen kunnen juist dan pijnloos en snel door de stad varen. 
 
Dhr. Seton (CDA): 

• Vraagt wat belangrijker is: borgscore of tevredenheid. 
• Vindt het ondersteunen van tien bewonersinitiatieven voor groenparticipatie weinig. 
• Begrijpt niet de noodzaak van een nieuwe risicoanalyse oeverbeschoeiing. 
• Wil weten waarom er opeens slijtage zou zijn aan het Herewegspoorviaduct. 
• Oppert het invoeren van een minicontainer die aantoonbaar meer kilo’s ingezameld oud 

papier oplevert. 
 
Dhr. Offerman (Stadspartij): 

• Is tegen bezuinigingen op de kwaliteit van de leefomgeving. 
• Betrekt de bedieningstijden van bruggen graag bij een nieuw verkeerscirculatieplan. 
• Vraagt wat de wethouder wil doen met de Diftarsdiscussie in relatie tot studenten. 

 
Dhr. Möhlmann (GroenLinks): 

• Juicht samenwerking toe met natuurbeheer, waterschappen, particuliere partijen en burgers bij 
stedelijk natuurbeleid en ecologisch beheer. 

• Is blij met de maatregelen in het Noorderplantsoen en het Springerdeel in het Stadspark. 
• Spreekt zijn zorgen uit dat er geen ruimte meer is voor groot onderhoud. 
• Vindt de kosten van verwerking van maaisel- en groenafval erg hoog. 
• Is benieuwd naar de ecologische gevolgen van de verruiging van groengebieden. 

 
Dhr. Van Rooij (Student en Stad): 

• Is bezorgd over de toepassing van de Borgschaal en de teruglopende middelen. 
• Begrijpt niet dat handhaven mogelijk wordt door de kwaliteitseisen te verlagen. 
• Steunt de tarievenvariatie bij de afvalstoffenheffing. 

 
Dhr. Dijk (SP): 

• Is positief over bewonersparticipatie bij de leefomgeving. 
• Denkt het college het niveau van groen op peil te houden met de bezuinigingen? 
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Mw. Jongman (ChristenUnie): 
• Deelt de zorgen over de Borgscore. Waar ligt de grens van het verhogen van efficiëntie? 
• Vraagt hoe het zit met de afslanking van parkeerplannen voor het Stadspark. 
• Houdt niet van verruiging van delen van het Stadspark, dat mooi en toegankelijk moet zijn. 
• Is benieuwd hoe de ambities van afvalscheiding waar worden, terwijl op veel plaatsen mensen 

maar één afvalzak hebben. 
• Sluit zich aan bij de vraag over het spoorviaduct Hereweg. 

 
Dhr. Moes (PvdA): 

• Informeert hoe het staat met maatregelen in het Noorderplantsoen. 
• Oppert een financiële prikkel voor groenparticipatie. 
• Vraagt of het college van plan is warmte te winnen uit afval- en rioolwater. 
• Is benieuwd of zwerfafvalacties van wijkteams nog nodig zijn als Stadstoezicht er straks is. 

 
Mw. Koebrugge (VVD): 

• Wijst op de mogelijkheden waterinfrastructuur duurzamer in te richten bij nieuwbouw. 
 
Dhr. Kelder (Partij voor de Dieren): 

• Sluit zich deels aan bij de VVD en PvdA. 
• Is bezorgd dat de vraag naar groene daken het budget kan overstijgen. De gemeente zou ook 

bij grote bedrijven groene daken moeten stimuleren. 
• Vraagt of de raad invloed kan uitoefenen op de uitvoering van Hoofdstad van de Smaak. 
• Informeert of het college heeft overwogen het Noorderplantsoen tot brommervrij fietsgebied 

te maken. Sommige brommers produceren meer fijnstof dan vrachtwagens. 
 
Wethouder Visscher: 

• Streeft ernaar zowel de tevredenheid als de Borgscore op peil te houden, dat laatste is een 
mooi onafhankelijk instrument. Het samenvoegen van Stadstoezicht is efficiënt. 

• Wanneer doelstellingen niet gehaald worden, gaat de raad over tot het bijstellen van de 
ambitie of de middelen. 

• Groenparticipatie is geen bezuiniging, maar een manier om mensen bij hun leefomgeving te 
betrekken. Een speciaal aangestelde ambtenaar gaat initiatieven begeleiden. 

• Wil meer sturen op sommige ondernemers die erg veel rommel achterlaten. 
• Het opruimen van zwerfafval is een dilemma omdat er geen leereffect optreedt. Begin 2011 

volgt een evaluatie met de bewoners. 
• Kondigt een nota aan over tariefdifferentiatie. 
• Groningen werkt met papierminicontainers in wijken waar papiercontainers staan. 
• Het risico van het Herewegviaduct maakt ingrijpen noodzakelijk. 
• Bestudeert het probleem van de hoge verwerkingskosten van maaisel- en groenafval. 
• Verruiging vindt achterin het Stadspark plaats, de voorkant krijgt een facelift. 
• Groningen doet in haar afvalfabriek veel nascheiding. Burgers moeten wel papier, glas en 

chemisch afval apart houden. 
• Plaatst kanttekeningen bij de praktische haalbaarheid brommers uit het Noorderplantsoen te 

weren, maar gaat door met het stimuleren van fietsen. 
• De evaluatie van oevers is nodig om vier jaar na de risicoinventarisatie de balans op te maken. 
• Buigt zich de komende maanden met de provincie over samenwerking en mogelijk bediening 

op afstand van bruggen. 
• Bestudeert met het waterschap warmtewinning uit rioolwater. 
• Betrekt duurzame waterinfrastructuur nieuwbouw graag bij het duurzaamheidprogramma. 



 

Verslag vergadering 18 november 2010

22

Programma 10 – Veiligheid. 
 
Aanwezig: A. Riemersma, voorzitter (Stadspartij), mw. C.E. Bloemhoff (PvdA), dhr. R.O. Martens 
(PvdA), dhr. W. Moes (PvdA), dhr. J.M. van Keulen (VVD), dhr. A.C.L. Rutte (VVD), dhr. M.T. 
Gijsbertsen (GroenLinks), dhr. G.J.D. Offerman (Stadspartij), dhr. R.P. Prummel (Stadspartij), dhr. A. 
Sijbolts (Stadspartij), dhr. E. Eikenaar (SP), mw. L.R. van Gijlswijk (SP), mw. H. Rademaker (SP), 
dhr. H.J.M. Akkermans (D66), dhr. J. Seton (CDA), mw. I.M. Jongman (ChristenUnie), dhr. R. van de 
Belt (Student en Stad), mw. K. de Wrede (Partij voor de Dieren). 
Met kennisgeving afwezig: dhr. J.H. Luhoff (D66) 
Namens de griffie: dhr. W.T. Meijer (commissiegriffier) 
Wethouder: mw. J.A. Visscher (ter vervanging van burgemeester Rehwinkel) 
Verslag: Jorrit Bosma (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Dhr. Martens (PvdA): 

• Moedigt het college aan een lobby te starten om het veiligheidsbudget van 1,5 miljoen euro 
ook na 2011 te behouden. Zijn er meer bezuinigingen die gerepareerd moeten worden? 

• Is blij met de extra inspanning voor veiligheid in bedrijf- en winkelgebieden. 
• Vindt het lastig de effectiviteit van veiligheidsbeleid te beoordelen, het veiligheidsgevoel lijkt 

af te nemen en goede indicatoren ontbreken. 
• Pleit voor een veilige stad, waar zoveel mogelijk mogelijk is op een veilige manier. 

 
Dhr. Van de Belt (Student en Stad): 

• Vraagt of de recente overvallen het positieve veiligheidsbeeld van de binnenstad beïnvloeden. 
• Ziet graag dat het college bekendheid geeft aan en inzet op de mogelijkheid studentenpanden 

vrijwillig te laten controleren op brandveiligheid. 
 
Dhr. Akkermans: 

• Is voor integraal veiligheidsbeleid met preventie, handhaving en nazorg gekoppeld aan 
leefbare wijken. 

• Vraagt om een structurele oplossing voor wegvallende veiligheidsgelden. 
• Is benieuwd hoe het college het COT-rapport concreet vertaalt naar 2011. 
• Heeft graag de toezegging dat het college tijdig de gevolgen van landelijke beleidswijzigingen 

voor korpsbeheer en veiligheidsbeleid met de raad deelt. 
 
Dhr. Seton (CDA): 

• Sluit aan bij de opmerkingen van de PvdA over het veiligheidsbudget en effectiviteit. 
• Informeert naar de gevolgen van het teruglopende budget. 
• Ziet graag overvallen als indicator toegevoegd. 
• Vraagt of een vergunningstelsel voor smartshops past in het steviger drugsbeleid. 

 
Dhr. Gijsbertsen (GroenLinks): 

• Vindt het college wat summier over de gevolgen van de landelijke bezuinigingen. 
• Vraagt specifiek aandacht voor de zorgcomponent in de ketenaanpak mensenhandel. 

 
Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

• Looft initiatieven als Stadstoezicht en Burgernet. 
• Vraagt of de bezuiniging op de duikpost van de brandweer de aanrijdtijd beïnvloedt. 
• Ziet graag extra aandacht voor hangjongeren. 
• Mist in de resultaten draaideurcriminelen. 
• Informeert of er geld beschikbaar is voor de sanering van prostitutieramen aan de Vishoek. 

 
Mevrouw Jongman (ChristenUnie): 

• Is verheugd over de steun van GroenLinks bij aandacht voor mensenhandel en prostitutie. 
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• Sluit zich aan bij de opmerking van Student en Stad over brandveiligheid. De brandweer doet 
slechts tien controles per jaar. 

 
Mw. Van Gijlswijk (SP): 

• Is blij met de gezamenlijke ketenaanpak mensenhandel. 
• Deelt de zorgen over teruglopend veiligheidsbudget, maar vindt het knap dat het college 

jaarlijks 625.000 euro heeft weten vrij te maken om het beleid voort te zetten. 
• Ontvangt graag voor bespreking van de kadernota een lijst wat Groningen minder of niet meer 

gaat doen. 
• Vraagt hoe het staat met het uitvoeren van de verbeterplannen bij de brandweer. 

 
Mw. De Wrede (Partij voor de Dieren): 

• Vraagt met welk beleid het college coffeeshops harder aanpakt en waarom. Het is algemeen 
bekend dat scheiding van soft- en harddrugs tot minder harddrugsgebruik leidt. Welke overlast 
veroorzaken coffeeshops in vergelijking met reguliere horeca? 

• Ziet graag meer aandacht voor huisdieren en vee bij rampenbestrijding. 
 
Dhr. Van Keulen (VVD): 

• Is bezorgd over de golf van overvallen. 
• Vraagt of de 625.000 euro voldoende is om het beleid voort te zetten. 

 
Wethouder Visscher: 

• Deelt de zorgen over de forse of zelfs volledige bezuiniging op veiligheidsmiddelen in 2012. 
Het college weet nog niet of en hoe dat na 2011 te compenseren en kan niet alle bezuinigingen 
van het Rijk blijven opvangen. Met corporaties is de preventieve kant ook in het kader van het 
nieuwe Nieuw Lokaal Akkoord in de benen gehouden voor 2011 – de raad krijgt een lijst. 

• Denkt dat ook studentenorganisaties vrijwillige brandveiligheidscontroles onder de aandacht 
kunnen brengen. 

• Gaat ervan uit dat de burgemeester de raad betrekt bij landelijke ontwikkelingen. 
• Er is geen vergunningplicht voor smartshops, wel een integrale aanpak van Belastingdienst, 

OM en politie. 
• Wijst op veiligheidsmetingen in de stads- en leefbaarheidmonitor. De politie gaat tijdens het 

werkbezoek in op de overvallen. 
• Coffeeshops geven niet per definitie overlast, het college handhaaft wel streng het protocol. 
• De zorgcomponent staat expliciet genoemd bij de ketenaanpak mensenhandel. 
• Hangjongeren komen terug op verschillende terreinen, zoals de paraataanpak en jeugdbeleid. 
• Draaideurcriminelen krijgen aandacht bij nazorg ex-gedetineerden, Groningen is 

centrumgemeente. Binnenkort volgt een brief over het inlopen van de achterstand in 
uitvoering. 

• Wethouder Schroor gaat over personeel en de verbeterplannen bij de brandweer. 
• Er zijn goede afspraken met de dierenambulance over ontheemde dieren na een brand of een 

ziekenhuisopname. 
• Op een bestuurlijke werkconferentie wordt gesproken over een andere regionale organisatie 

van de brandweer, daarom is nu niks te zeggen over aanrijdtijden. 
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Programma 11, 12 en 13 – Stadhuis en Stadjer, Bedrijfsvoering en Overig. 
 
Aanwezig: A. Postma, voorzitter (Groenlinks), mw. C.E. Bloemhoff (PvdA), dhr. R.O. Martens 
(PvdA), dhr. J.M. van Keulen (VVD), dhr. M.T. Gijsbertsen (GroenLinks), dhr. G.J.D. Offerman 
(Stadspartij), dhr. R.P. Prummel (Stadspartij), mw. L.R. van Gijlswijk (SP), dhr. H.J.M. Akkermans 
(D66), dhr. J.H. Luhoff (D66), dhr. J. Seton (CDA), mw. I.M. Jongman (ChristenUnie), mw. R.J.A.M. 
Krüders (Student en Stad), mw. K. de Wrede (Partij voor de Dieren). 
Namens de griffie: dhr. W.T. Meijer (commissiegriffier) 
Wethouder: mw. C.T. Dekker, dhr. T. Schroor 
Verslag: Jorrit Bosma (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Dhr. Seton (CDA): 

• Wil weten of internet toegankelijk blijft voor visueel gehandicapten na de invoering van de 
persoonlijke sites in 2014. 

• Vraagt of externe ondersteuning van de bezwaarschriftencommissie wel goedkoper is. 
• Komt in de raadsvergadering terug op de ombudsman. 
• Leest enerzijds dat besparingsmogelijkheden op inkoop uitgeput raken en anderzijds een 

besparingsvoorstel bij de bezuinigingen. 
• Het college spreekt bij de risicobuffer over ‘het staartje van de economische crisis’. Wat zijn 

de gevolgen als het een lange staart blijkt te zijn? 
• Plaatst vraagtekens bij de noodzaak van een assistent-concerncontroller van een ton. 

 
Dhr. Gijsbertsen (GroenLinks): 

• Wenst het college succes bij het uitvoeren van het publieke dienstverleningsplan, toch het 
kerndoel van de reorganisatie en cultuurverandering. 

• Signaleert als knelpunt beantwoording van brieven, vooral juridische. 
• Mist onderbouwing van de 9 miljoen euro voor de organisatieontwikkeling tot en met 2013. 
• Is nieuwsgierig naar de resultaten van het landelijke onderzoek naar duurzame en solidaire 

inkoop. 
 

Mw. Bloemhoff (PvdA): 
• Pleit voor grotere voorspelbaarheid van dienstresultaten. 
• Complimenteert het college met talentmanagement. 
• Ziet de inhuur van extern personeel graag gereduceerd. 
• Vindt de argumentatie weinig steekhoudend om te bezuinigen op de ombudsman, die de 

toegankelijkheid van de overheid juist ook voor lagere inkomensgroepen vergroot. 
 
Mw. Jongman (ChristenUnie): 

• Is tegen het afschaffen van het fysieke loket van de ombudsman.  
• Is blij dat het loket in Lewenborg structureel geregeld is. 
• Roept op het Raadsinformatiesysteem gebruiksvriendelijker te maken zodat burgers 

makkelijker stukken kunnen vinden. 
 
Mw. Van Gijlswijk (SP): 

• Vindt de argumenten voor het bezuinigen op de ombudsman mager en repetitief. 
• Betreurt dat in 2011 meer externen zijn ingehuurd dan in 2010 en dat het college 12% als 

norm stelt tegenover het landelijk gemiddelde van 10%. 
 
Dhr. Offerman (Stadspartij): 

• Vindt beleidscommunicatie en betrekken van bewoners belangrijk. 
• Vraagt of de 9 miljoen euro alleen ingezet worden voor reorganisatie van de PIOVAG-

functies of ook voor cultuurverandering. Personeelsbeleid moet integraal bekeken worden. 
• Is voor het behouden van de ombudsman. 
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• Begrijpt niet hoe 2,5 miljoen euro structureel leidt tot een incidentele investering van 34 
miljoen euro (p.255). 

• Schat dat voor het bedrag van 28,4 miljoen euro aan externe inhuur in 2011 (p.363) wel 560 
interne formatieplaatsen gerealiseerd kunnen worden. Pleit voor minder externe inhuur. 

 
Dhr. Van Keulen (VVD): 

• Vraagt zich af hoe het college 19,5 miljoen euro op efficiency denkt te gaan besparen. Werkte 
de organisatie voorheen niet efficiënt? 

 
Mw. Krüders (Student en Stad): 

• Sluit zich aan bij de opmerkingen van het CDA over de risicobuffer en de 
bezwaarschriftencommissie. 

• Ziet bij talentmanagement graag een hoger aantal dan tien trainees per jaar. 
• Wijst erop dat niet alleen de raad, maar ook het college een belangrijke taak heeft in het 

veranderproces op het gebied van aansturing van ambtenaren en informatievoorziening. 
 
Dhr. Luhoff (D66): 

• Staat achter de ambitieuze programma’s en het eerst bezuinigen op de eigen organisatie. 
• Ziet graag meer samenhang tussen cultuurverandering, organisatieontwikkeling en Stadhuis en 

Stadjer. 
• Ziet veel voordelen in het nieuwe werken en digitalisering van werkprocessen. 
• Noemt het MKB-vriendelijk inkoopbeleid tegenvallend. 
• Is niet tegen externe inhuur. De gemeente heeft nu eenmaal tijdelijke projecten, 

ziektevervanging en behoefte aan bijzondere expertise. 
 
Mw. De Wrede (Partij voor de Dieren): 

• Steunt het duurzaam inkoopbeleid, al is de definitie onduidelijk. 
• Steunt het nieuwe werken en is benieuwd naar de resultaten. 

 
Wethouder Schroor: 

• De gemeentelijke website blijft toegankelijk voor visueel gehandicapten. 
• Het college pakt veel vraagstukken in samenhang aan, zoals het nieuwe werken, de PIOVAG-

functies, digitalisering, reorganisatie, interne mobiliteit en cultuurverandering. 
• De brief na de begroting over externe inhuur is leidend. Externe inhuur kan worden 

teruggebracht, maar blijft altijd nodig. De volgorde is eerst intern kijken met voorrang voor 
jong talent, dan bij samenwerkingspartners personeelsuitwisseling bezien en dan pas overgaan 
tot externe inhuur. 
 

Wethouder Dekker: 
• Noemt de behoorlijke bezuinigingen en efficiencymaatregelen in de periode 2002-2010. Nu 

komt daar een bezuinigingsopgaaf van 42 miljoen euro bij. Eerst is de eigen organisatie aan de 
beurt met bezuinigingen, efficiënter en anders werken. Het klopt dat de rek eruit kan raken als 
het aantal formatieplaatsen blijft dalen terwijl de taken toenemen. 

• Wisselt graag in een commissievergadering van gedachten over de inkoopnotitie. 
• Legt uit dat 2,5 miljoen euro structureel uiteindelijk optelt tot een bedrag van 34 miljoen euro 

dat je kunt investeren. 
• Komt in de vergadering na de maaltijdpauze terug op de ombudsman. 
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Programma 14 en 15 – Lokale belastingen en heffingen, Algemene inkomsten en Post 
onvoorzien. 
 
Aanwezig: A. Postma, voorzitter (Groenlinks), mw. C.E. Bloemhoff (PvdA), dhr. R.O. Martens 
(PvdA), dhr. J.M. van Keulen (VVD), dhr. M.T. Gijsbertsen (GroenLinks), dhr. G.J.D. Offerman 
(Stadspartij), dhr. R.P. Prummel (Stadspartij), mw. L.R. van Gijlswijk (SP), dhr. H.J.M. Akkermans 
(D66), dhr. J.H. Luhoff (D66), dhr. J. Seton (CDA), mw. I.M. Jongman (ChristenUnie), mw. R.J.A.M. 
Krüders (Student en Stad), mw. K. de Wrede (Partij voor de Dieren). 
Namens de griffie: dhr. W.T. Meijer (commissiegriffier) 
Wethouder: mw. C.T. Dekker 
Verslag: Jorrit Bosma (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Mw. Van Gijlswijk (SP): 

• Vraagt of de uitbreiding van kwijtschelding van de afvalstoffenheffing uit de reserve 
gefinancierd wordt, die 56% hoger lijkt te zijn dan nodig. 

• Informeert of er overleg met de vakbond plaatsvindt over besteding van de 4,5 miljoen euro 
van de opgeheven ISA. 

 
Dhr. Gijsbertsen (GroenLinks): 

• Sluit zich aan bij de vraag van de SP over kwijtschelding afvalstoffenheffing. 
• Pleit bij afvalstoffendifferentiatie voor grotere afstanden en een meer directe relatie tot de 

afvalstoffenverwerking, in plaats van alleen het principe ‘de vervuiler betaalt’. 
 
Dhr. Martens (PvdA): 

• Vindt een lastenstijging van 5 euro per inwoner acceptabel, het is goed dit duidelijk te 
communiceren. 

• Is voor verruiming van de kwijtschelding afvalstoffenheffing naar de werkende minima. 
• Verwacht dat problemen met de administratie bij de afvalstoffenheffing niet meer voorkomen. 
• Hecht belang aan een goed economisch klimaat en vindt deze ozb-stijging nog net acceptabel. 

In economisch betere tijden moet de ozb weer omlaag. 
 
Dhr. Seton (CDA): 

• Vraagt of de dalende parkeeropbrengsten toevallig zijn of met versoepeld beleid rond boetes te 
maken heeft. 

• Vindt het onhandig dat de tarievennota pas in december behandeld wordt. Hoe zijn 
tegenstellingen met de begroting te voorkomen? 

• Noemt het een onwenselijk beeld dat Groningen in de top 5 van lastendruk staat. 
 
Dhr. Prummel (Stadspartij): 

• Heeft niet het idee dat parkeerboetes minder streng worden uitgeschreven. 
• Streeft naar woonlasten rond het landelijk gemiddelde. In plaats van lastenverzwaring is het 

beter werkelijk te bezuinigen op externe inhuur en grote projecten. 
 
Mw. Jongman (ChristenUnie): 

• Is van mening dat tarieven voor trouwen en begraven niet kostendekkend hoeven te zijn. 
• Constateert een tegenstelling tussen de hoge lokale lastendruk en de vele arme gezinnen. 
• Sluit zich aan bij de opmerking van het CDA over de timing van de tarievennota. 

 
Mw. De Wrede (Partij voor de Dieren): 

• Is verbaasd dat de hondenbelasting voor de eerste hond vervalt, terwijl de opbrengsten door 
tariefstijging toenemen. Is tegen hondenbelasting omdat het geen doelbelasting is en 
huisdieren de gezondheid van mensen ten goede komen. Blijft de belasting, dan is het beter de 
opbrengsten in hondenspeelweiden te investeren. 
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Dhr. Akkermans (D66): 
• Verhoogt niet graag de lastendruk, maar in financieel zwaar weer is het onontkoombaar. 
• Noemt als tegenwicht voor de ozb-verhoging de lage afvalstoffenheffing en de investeringen 

in het ondernemersklimaat. Wil de ozb verlagen wanneer dat mogelijk is. 
• Is het oneens met de stelling dat ondernemers per definitie de sterkste schouders hebben. 
• Waarschuwt voor een onevenredige lastenverhoging door inkomensafhankelijke bijdrages en 

pleit voor meer gelijke tarieven met uitzonderingen voor schrijnende gevallen. 
• Kiest voor afschaffen of behouden van de Stadjerspas en niet voor een uitgeklede variant. 

 
Dhr. Van Keulen (VVD): 

• Herhaalt het standpunt van de VVD tegen lastenverzwaring. 
 
Mw. Krüders (Student en Stad): 

• Sluit zich aan bij de opmerking van het CDA over de timing van de tarievennota. 
• Constateert over het afgelopen jaar een nadeel in plaats van alleen een voordeel in opbrengsten 

van de afvalstoffenheffing. 
• Wijst erop dat ondernemers naast een hogere ozb last hebben van de recessie en geen korting 

op de afvalstoffenheffing genieten. 
 
Wethouder Dekker: 

• Is trots op de beperkte lastenverzwaring van 5 euro in combinatie met de vele investeringen in 
de stad. 

• Is minder trots op de woonlastenmonitor, maar wel op het voorzieningenniveau. 
• Deelt de ontevredenheid over de bespreking van de tarievennota in december, al ontvangt de 

raad deze waarschijnlijk nog voor dit weekeinde. 
• Komt met een voorstel over het uitbreiden van de doelgroep van kwijtschelding 

afvalstoffenheffing naar de werkende armen. 
• Noemt een wijziging in tariefdifferentiatie van -21/+21 naar -35/+47. Dit zal geen effect 

hebben op eenpersoonshuishoudens. 
• Komt met een voorstel begrafenisrechten verder kostendekkend te maken. 
• Is niet van plan de hondenbelasting af te schaffen. 
• Komt voor aanstaande woensdag terug op de vraag over parkeeropbrengsten. 
• Meldt dat er nog geen overleg met de vakbonden is geweest over de ISA-middelen. 


